
Sitno, 25 kwietnia 2007 roku

ST - 0043/V/7/2007

Protokół Nr VII/2007
R a d y  G m i n y

w Sitnie
z dnia 25 kwietnia 2007 roku

Porządek obrad:

1. Otwarcie obrad sesji.
2. Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad.
3. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków.
4. Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Sitno za 2006 rok.
5. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy.
6. Interpelacje i zapytania Radnych – odpowiedzi.
7. Sprawy różne.
8. Podjęcie uchwał:

- w sprawie przyjęcia sprawozdania i udzielenia Wójtowi Gminy Sitno
   absolutorium z wykonania budżetu za 2006 rok
- w sprawie zmian w statucie sołectwa Jarosławiec.

9. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
10.Zamknięcie obrad sesji.

Radni obecni: 
1. Adamczuk Małgorzata
2. Brzozowski Janusz
3. Gazda Antoni
4. Juszczak Andrzej
5. Karski Aleksander
6. Kozak Leszek
7. Łuczyszyn Lucjan
8. Mazurek Janusz
9. Mazurek Jerzy
10. Monastryski Ryszard
11. Niedźwiedź Zygmunt
12. Tukiendorf Edward
13. Wrotniak Mieczysław

Radni nieobecni:
1. Pawlicha Bogdan
2. Szajnoga Marek  
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Ad 1
Otwarcie obrad sesji

         Otwarcia  obrad  VII  Sesji  Rady  Gminy  w  bieżącej  kadencji  dokonał 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Edward Tukiendorf.
Przewodniczący powitał Radnych a także gości zaproszonych: Wójta Gminy Pana 
Kajetana Protasa, Sekretarza Gminy Pana Mariana Bernata, Skarbnika Gminy Panią 
Marię  Lichotę  oraz  Kierownika  Gospodarstwa  Pomocniczego  Pana  Andrzeja 
Kicińskiego.
Obrady rozpoczęły się o godz. 10°° i trwały do godz. 14°°.

Ad 2
Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad

       Przewodniczący  Rady  Gminy Pan  Edward  Tukiendorf  na  podstawie  listy 
obecności  stwierdził,  że  w  obradach  sesji  uczestniczy  13  Radnych,  co  stanowi 
niezbędne quorum do podejmowania prawomocnych uchwał.
Następnie  Przewodniczący  przedstawił  proponowany  porządek  obrad  pytając 
jednocześnie czy są do niego uwagi.
Sekretarz Gminy Pan Marian Bernat przedstawił dodatkowe uchwały nieprzekazane 
w materiałach na sesję. 
Panowie  Radni  nie  wnosili  uwag  do  przedstawionego  porządku  i  przyjęli  go 
z ww. poprawkami  jednogłośnie w głosowaniu jawnym.

Ad. 3
Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków

       Przewodniczący Rady Gminy zaproponował,  by  w skład Komisji  Uchwał 
i Wniosków weszli nw. Radni: Aleksander Karski, Mieczysław Wrotniak i Antoni 
Gazda. 
Zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę na pracę w Komisji  i  zostali powołani do jej 
składu jednogłośnie w głosowaniu jawnym.
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Ad. 4
Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Sitno za 2006 rok.

Pan  Janusz  Brzozowski  zapytał  czy  Komisja  Budżetu,  Infrastruktury  i  Rozwoju 
zapoznała się z wykonaniem budżetu za 2006 rok.
Przewodniczący Komisji Budżetu Pan Andrzej Juszczak wyjaśnił, że nie.
Przewodniczący  Rady  Gminy  zauważył,  że  wykonanie  budżetu  opiniuje  Komisja 
Rewizyjna.
Następnie  Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  Pan  Jerzy  Mazurek  przedstawił 
Uchwałę  Komisji  w  sprawie  wykonania  budżetu  za  2006  rok  i  wystąpienia 
o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy z tego tytułu.
Ponadto Pan Jerzy Mazurek przedstawił uchwałę Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w sprawie zaopiniowania wniosku absolutoryjnego.
Następnie Pan Mazurek odczytał wnioski z kontroli Gospodarstwa Pomocniczego.
Przewodniczący Rady Gminy poprosił o dyskusję i zadawanie pytań.
Pan Andrzej  Kiciński wyjaśnił,  odnośnie wniosku w sprawie wodomierzy, że jest 
20 ryczałtów na wodę. Do 30 czerwca będzie założonych 6 wodomierzy. Natomiast 
w pozostałych przypadkach jest to niemożliwe. W dniach 7 – 12 maja odbędzie się 
kontrola  czystości  i  porządku  na  posesjach.  Przy  okazji  sprawdzi  się  umowy na 
wywóz nieczystości stałych. Około 15 maja odbędzie się zbiórka szkła, plastików 
i makulatury. Jeżeli chodzi o sprawę wynagrodzeń – to w ub. roku Pan Skrzypa przez 
pół roku był na urlopie chorobowym i stąd wynikły oszczędności.
Na tym Pan Kiciński zakończył wypowiedź.
Pan  Mieczysław  Wrotniak  zapytał  w  jakich  miejscowościach  będą  wymieniane 
wodomierze.
Pan Kiciński wyjaśnił, że w Horyszowie Polskim.
Przewodniczący Rady Gminy zauważyły, że tam gdzie nikt nie mieszka należałoby 
odłączyć wodę.
Następnie Przewodniczący poprosił o dalszą dyskusję.
Pan  Andrzej  Juszczak  zapytał  o  uzasadnienie  wzrostu  płac  w  Gospodarstwie 
Pomocniczym a następnie zaproponował aktualizację planu Gospodarstwa na 2007 
rok zawartego w Uchwale Nr VI/37/07.
Pan Janusz Brzozowski dodał, że przy takich tematach powinna się również spotykać 
Komisja Budżetowa. Ułatwiłoby to pracę Rady Gminy i uniknęłoby się dyskusji na 
sesji.
Pan Jerzy Mazurek wyjaśnił, że sprawa absolutorium dotyczy Komisji Rewizyjnej 
a nie Budżetowej.
Pan  Sekretarz  dodał,  że  materiały  na  sesję  poszły  12  dni  wcześniej  i  Komisja 
Budżetowa mogła się spotkać. Przed tą Komisją stoi wiele zadań, między innymi 
opiniowanie wszystkich ulg i zwolnień podatkowych.
Pan Wójt  stwierdził,  że  byłoby mu o  wiele  lżej  pracować gdyby każda  Komisja 
pracowała. W tej chwili wszystko spoczywa na Wójcie, Sekretarzu i Skarbniku.
Dlatego jest gorąca prośba by Komisje spotykały się i pracowały.
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Następnie Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy są jakieś uwagi do wykonania 
budżetu Gminy za 2006 rok.
W  związku  z  tym,  że  nie  było  uwag  ani  dyskusji  przystąpiono  do  realizacji 
następnego punktu porządku obrad.

Ad. 5
Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy

Sprawozdanie przedstawił Wójt Gminy Sitno Pan dr inż. Kajetan Protas i stanowi 
ono załącznik do protokołu.

Ad. 6
Interpelacje i zapytania Radnych – odpowiedzi

Punkt ten został zrealizowany na bieżąco w trakcie obrad sesji.

Ad. 7
Sprawy różne

Pan  Jerzy  Mazurek  zapytał  dlaczego  w  budżecie  Gminy  na  2007  rok  nie  ma 
zapisanego asfaltu na drodze w Cześniach – Kułaczówce (jest zapis o nakropku).
Pan Wójt wyjaśnił, że jeżeli wysłano już ogłoszenie o przetargu to nie da się tego 
zmienić. Natomiast jeżeli ogłoszenia nie wysłano to można to poprawić.
Pan  Ryszard  Monastyrski  poprosił  o  sporządzenie  listy  osób  chętnych  na 
przydomowe  oczyszczalnie  ścieków.  Ponadto  Pan  Monastyrski  poruszył  sprawę 
przeciekającego zbiornika wodnego w samochodzie OSP Rozdoły.
Pan Jerzy mazurek zapytał o sprawę utylizacji eternitu oraz o przepust w Karpiu – 
przy przystanku autobusowym.
Pan  Leszek  Kozak  odczytał  wnioski  z  posiedzenia  Komisji  Rolnictwa  w  dniu 
11 kwietnia 2007 r. (wnioski w załączeniu).
Następnie Pan Sekretarz przedstawił informacje dotyczące:
– oświadczeń majątkowych,
– oświadczeń lustracyjnych,
– podwyżek dla nauczycieli,
– Funduszu Norweskiego,
– Biegu Cukrowniczego (29.04.2007r.),
– otwarcia siłowni w Szkole w Sitnie,
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– oczyszczalni przydomowych,
– oświetlenia ulicznego,
– gruntów wspólnoty mieszkańców Cześnik,
– możliwości  organizacji  przedszkola  gminnego  i  trudności  z  likwidacją  Szkoły 

w Kornelówce.
 

Pan Zygmunt Niedźwiedź zwrócił się z prośbą o wykonanie przebicia pod jezdnią 
w Stabrowie  koło Pana Szczerbiaka.
Pan Stanisław Namroży zapytał o sprawę przejścia przez tory w Jarosławcu.
Pan Sekretarz wyjaśnił, że są problemy z projektantami.
Pan  Janusz  Brzozowski  zwrócił  się  z  prośbą  o  składanie  wniosków  o  fundusze 
pomocowe. Na wspólnym spotkaniu z Panem Marszałkiem Olborskim okazało się, że 
jest niewykorzystana kwota 2 miliony złotych na ochronę zabytków. Z tego źródła 
udało się pozyskać 25.000,-zł na płot przy Kościele w Horyszowie Polskim.
Jeżeli  chodzi  o  grunty  w Jarosławcu to  Poseł  Zawiślak  i  Senator  Chróścikowski 
obiecali pomóc w tej sprawie.
Jest również prośba o złożenie wniosku na asfalt w Jarosławcu oraz chodnik Karp – 
Jarosławiec.
Pan Wójt wyjaśnił, że cały czas wysyła się pisma w sprawie tego chodnika.
Natomiast  wniosek  w  sprawie  drogi  w  Jarosławcu  cały  czas  leży  w  Urzędzie 
Marszałkowskim.
Na dzień dzisiejszy nie ma gdzie złożyć kolejnych wniosków.
Następnie Pan Wójt  poprosił  o podjęcie decyzji  w sprawie oświetlenia ulicznego. 
Zgłoszono  bardzo  dużo  potrzeb.  Potrzeba  27  tysięcy  złotych  a  w  budżecie  jest 
17 tysięcy. Ponadto zabraknie środków na odwodnienie remizy Osp w Jarosławcu 
Górnym – potrzeba 5 tysięcy złotych a w budżecie jest 3 tysiące.
Ponadto  Pan  Wójt  poinformował,  że  przyszła  oferta  ze  Starostwa  w  sprawie 
utrzymania  dróg  zimą  –  przejęcia  odśnieżania.  Starostwo  proponuje  kwotę 
590,-zł/1km – 32.000,-zł na całą gminę. Ale gmina chyba nie podoła sprzętowo.
Pan  Sekretarz  dodał,  odnośnie  wypowiedzi  Pana  Janusza  Brzozowskiego,  że 
przekaże 2 numery wniosków do ZPORR w sprawie drogi w Jarosławcu z prośbą 
o wsparcie.
Następnie Przewodniczący Rady Gminy odczytał pismo z Policji w Sitnie z prośbą 
o wsparcie finansowe na zakup paliwa (pismo w załączeniu).
Pan Sekretarz wyjaśnił zmiany w regulaminie wynagrodzeń nauczycieli (podjętym na 
ostatniej sesji).
Pan Janusz Brzozowski ponowił wniosek w sprawie lampy koło Pana Szawarskiego, 
dodając  jednocześnie,  że  w  przypadku  dłuższych  odcinków  oświetlenia   można 
byłoby  rozpatrzyć  możliwość  podłączenia  prądu  od  osoby  prywatnej  (założenie 
osobnego licznika).
Pan Jerzy Mazurek zwrócił uwagę, że dalej nie świeci lampa koło Pana Marczaka.
Pan Andrzej Juszczak złożył wniosek w sprawie unormowania publikacji informacji 
na stronie internetowej Gminy.
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Pan  Wójt  poinformował,  że  zmienia  się  operatora  strony  internetowej.  Gmina 
wycofuje się z umowy z firmą Info-Net i wchodzi w temat e-urzędu.
Potrzeba będzie 40 – 50 tysięcy złotych na system informatyczny gminy.
Pan Sekretarz poinformował, że stary samochód Osp w Horyszowie Polskim został 
włączony do rejestru zabytków.
Pan Janusz Brzozowski zwrócił  się z prośba,  by realizować to co jest  uchwalone 
w budżecie – na przykład wymianę okien w Urzędzie Gminy.
Natomiast  odnośnie wniosku z  Policji  w Sitnie  to obecna pomoc gminy powinna 
w zupełności wystarczyć.
Pan Jerzy Mazurek zaproponował rozpatrzenie wniosku Policji po I półroczu.
Pan Zygmunt Niedźwiedź zaproponował przeznaczenie kwoty 300,-zł.
Pan  Antoni  Gazda  zaproponował  przyznanie  połowy  wnioskowanej  kwoty 
tj. 1000,-zł.
W głosowaniu jawnym za ww. wnioskiem opowiedziało się 11 Radnych, przeciw – 
1, 1 Radny wstrzymał się od głosu.
Następnie Przewodniczący Rady Gminy Pan Edward Tukiendorf odczytał podanie 
Wójta  Gminy  Pana  Kajetana  Protasa  w  sprawie  wypłaty  ekwiwalentu  za 
niewykorzystany urlop  za  2006 rok  (podanie  w załączeniu)  prosząc  jednocześnie 
Państwa Radnych o zajęcie stanowiska w tej sprawie.
Pan Jerzy Mazurek stwierdził, że jeżeli jest to możliwe prawnie to należy wypłacić 
ten ekwiwalent. Natomiast na przyszłość jest taka uwaga, żeby pracownicy na czele 
z Panem Wójtem wykorzystywali urlopy, żeby uniknąć wypłacania ekwiwalentów, 
tym bardziej, że na tą sprawę zwracano uwagę podczas szkolenia organizowanego 
przez Regionalną Izbę Obrachunkową.
Następnie  Przewodniczący  Rady  Gminy  zapytał,  kto  z  Państwa  Radnych  jest  za 
wypłaceniem Panu Wójtowi ekwiwalentu za niewykorzystane 21 dni urlopu.
W  głosowaniu  jawnym  za  opowiedziało  się  12  radnych,  przeciw  –  0,  1  Radny 
wstrzymał się od głosu.  
Następnie Pan Wójt poprosił o decyzję w sprawie środków na odwodnienie remizy 
w Jarosaławcu Górnym, pokrycie dachowe w Stabrowie i oświetlenie.
Państwo Radni opowiedzieli się jednogłośnie w głosowaniu jawnym za pokryciem 
ww. wydatków z rezerwy budżetowej.
    
    
   

Ad. 8
 Podjęcie Uchwał

Przy podejmowaniu uchwał brało udział 13 Radnych.
Przewodniczący Komisji Uchwał i  Wniosków Pan Mieczysław Wrotniak odczytał 
kolejno projekty uchwał celem ich podjęcia:
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1) Uchwała  Nr  VII/43/07  Rady  Gminy  Sitno  z  dnia  25  kwietnia  2007  roku 
w  sprawie  rozpatrzenia  sprawozdania  Wójta  Gminy  Sitno  z  wykonania 
budżetu za 2006 rok i udzielenia absolutorium z tego tytułu.
W głosowaniu jawnym za ww. uchwałą opowiedziało się 11 Radnych, przeciw 
– 0, 2 Radnych wstrzymało się od głosu.

2) Uchwała  Nr  VII/44/07  Rady  Gminy  Sitno  z  dnia  25  kwietnia  2007  roku 
w sprawie wprowadzenia zmian w statucie sołectwa Jarosławiec.
Uchwała ta została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym.

3) Uchwała  Nr  VII/45/07  Rady  Gminy  Sitno  z  dnia  25  kwietnia  2007  roku 
w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Sitno. (Z dodaniem kwoty 
1000,-zł dla Policji z funduszu przeciwdziałania alkoholizmowi).
Uchwała ta została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym. 

4) Uchwała  Nr  VII/46/07  Rady  Gminy  Sitno  z  dnia  25  kwietnia  2007  roku 
w  sprawie  przekazania  oświadczeń  lustracyjnych  Sekretarza  Gminy  Sitno 
i  Skarbnika  Gminy  Sitno  do  Biura  Lustracyjnego  Instytutu  Pamięci 
Narodowej.
Uchwała ta została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym.

5) Uchwała  Nr  VII/47/07  Rady  Gminy  Sitno  z  dnia  25  kwietnia  2007  roku 
w  sprawie  określenia  wysokości  sumy,  do  której  Wójt  Gminy  Sitno  może 
samodzielnie  zaciągać  zobowiązanie.  (z  dopiskiem  “realizowaną  przez 
Gimnazjum w Jarosławcu”).
W głosowaniu jawnym za ww. uchwałą głosowało 12 Radnych, przeciw – 0, 
1 Radny wstrzymał się od głosu.

6) Uchwała  Nr  VII/48/07  Rady  Gminy  Sitno  z  dnia  25  kwietnia  2007  roku 
w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości.
Pan  Sekretarz  wyjaśnił,  że  chodzi  o  działkę  za  rowem-wylewiskiem  na 
potrzeby sportowe oraz działkę na skrzyżowaniu do Starej Wsi.
Uchwała ta została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym.

7) Uchwała  Nr  VII/49/07  Rady  Gminy  Sitno  z  dnia  25  kwietnia  2007  roku 
w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości.
Pan Sekretarz wyjaśnił, że chodzi o wszystkie działki po stronie południowej 
od torów.
Uchwała ta została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym.

8) Uchwała  Nr  VII/50/07  Rady  Gminy  Sitno  z  dnia  25  kwietnia  2007  roku 
w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości.
Pan Sekretarz wyjaśnił, że chodzi o działki przed Panem Panasem wcześniej 
ujęte pod boisko sportowe i świetlicę.
Uchwała ta została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym.

9) Uchwała  Nr  VII/51/07  Rady  Gminy  Sitno  z  dnia  25  kwietnia  2007  roku 
w  sprawie  ufundowania  sztandaru  dla  Ochotniczej  Straży  Pożarnej 
w Horyszowie Polskim.
Uchwała ta została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym.
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Ad. 9
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji

Protokół Nr VI/2007 wyłożony był do wglądu bezpośrednio w trakcie obrad sesji.
Przewodniczący  Rady  Gminy  zapytał  czy  Państwo  Radni  zapoznali  się  z  tym 
protokołem i czy są do niego uwagi.
Państwo Radni nie wnosili uwag i przyjęli ww. protokół jednogłośnie w głosowaniu 
jawnym.

Następnie  Pan  Wójt  poprosił  o  przyzwolenie  na  zakup  dwóch  motopomp  dla 
jednostek OSP w Jarosławcu i Horyszowie Polskim – koszt to ok. 5 – 7 tysięcy zł.
Państwo  Radni  jednogłośnie  w  głosowaniu  jawnym  upoważnili  Pana  Wójta  do 
podjęcia działań w zakresie zakupu motopomp.
Przewodniczący Rady Gminy pogratulował Panu Wójtowi udzielenia absolutorium 
i wykonania budżetu za 2006 rok.
Pan Janusz Brzozowski zapytał o termin przetargu na działki z Jarosławca (Osiedle), 
gdyż środki za te działki miały zostać przeznaczone na potrzeby tej miejscowości.
Pan Wójt poinformował, że termin przetargu będzie znany pod koniec maja.

Ad. 10
  Zamknięcie obrad sesji

Na zakończenie obrad sesji Przewodniczący Rady Gminy podziękował zaproszonym 
gościom oraz Radnym za czynny udział w obradach sesji.
Następnie Przewodniczącego Rady Gminy zamknął sesję słowami:

„Zamykam obrady dzisiejszej sesji”

Na tym protokół zakończono i podpisano.

Protokołował:       
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